
Protokół z posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Przewozie 

w dniu 25 października 2022 r. 

 Przewodniczący rozpoczął posiedzenie o godz. 8.35. Nieobecny na posiedzeniu był 

radny Marian Kutasiewicz. 

Pkt 1. Omówienie projektów uchwał. 

a) Projekt w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości. 

Proponowane na rok 2023 r. stawki podatków od nieruchomości zostały w większości 

zrównane do stawek ustawowych. Jedynie podatek od gruntów pozostałych i podatek za 

budynki pozostałe proponuje się  na poziomie niższym niż ustawowe stawki.  

Radny Krzysztof Serwatka powiedział, że jego zdaniem jest to zbyt duży wzrost 

stawek. 

Wójt odpowiedział, że ze względu na to jaka panuje teraz sytuacja gospodarcza 

w całym kraju nie można było postąpić inaczej. Gmina potrzebuje dochodów żeby realizować 

zamierzone zadania i inwestycje.  

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie. 

b) Projekt w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

na terenie Gminy. 

Stawki tego podatku wzrosną o około 10 % (od 45,00 zł do 265,00 zł). Przez kilka 

ostatnich lat stawki te nie były podwyższane.  

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie.  

c) Projekt w sprawie wprowadzenia opłaty targowej i ustalenia stawek opłaty targowej 

w Gminie Przewóz. 

Raczej nie zdarza się, aby taka opłata była uiszczana. Jednak stawka musi być 

przyjęta, aby w momencie pojawienia się konieczności pobrania takiej opłaty była 

obowiązująca stawka. 

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie. 

d) Projekt w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów i ustalenia stawki opłaty 

od posiadania psów w Gminie Przewóz. 

Stawka tej opłaty od dawna jest na poziomie 50 zł co znacznie odbiega od stawki 

ustawowej. W tym roku propozycją jest podniesienie jej do kwoty 60 zł. Natomiast stawka 

ustawowa wynosi 150,93 zł. 



Komisja przyjęła projekt jednogłośnie. 

e) Projekt w sprawie przejęcia od Powiatu Żarskiego zadania zimowego utrzymania 

drogi powiatowej nr 1101F od DW350 - Dobrzyń - Sanice – Sobolice 

Projekt dotyczy przejęcia przez gminę zadania należącego do powiatu, polegającego 

na odśnieżaniu drogi powiatowej od momentu skrzyżowania przed Dobrzyniem w kierunku 

Sobolic. Stawka dzienna za obsługę tego zadania została ustalona na kwotę 112,47 zł. 

f) Projekt w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu. 

Uchwałę należy podjąć w związku ze zmianami w prawie oświatowym, które regulują 

na nowo procedurę zwrotu kosztów dowozu dzieci niepełnosprawnych do szkół. Nowe 

przepisy wskazują, że ma się to odbywać na zasadzie rozliczenia przejechanych kilometrów 

zgodnie z wytycznymi dla rozliczania podróży służbowych, gdzie stawka za przejechany 

kilometr wskazywana jest w rozporządzeniu ministra infrastruktury.  

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie. 

g) Projekt w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości od 

Skarbu Państwa na rzecz Gminy Przewóz. 

Projekt dotyczy przejęcia na własność parkingu przy przejściu granicznym 

w Przewozie. Starostwo Powiatowe w Żarach już od jakiegoś czasu zabiega o przekazanie tej 

nieruchomości na własność gminy.  

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie. 

h) Projekt w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/150/2021 Rady Gminy w Przewozie 

z dnia 23 grudnia 2021 r. w sprawie budżetu gminy Przewóz na 2022 r. 

Należało dokonać zwiększenia dochodów i wydatków budżetowych ze względu na 

wpływ dotacji z przeznaczenie ma remonty w remizach OSP (Dąbrowa Łużycka i Przewóz), 

wpływ dotacji wyrównawczej z budżetu państwa, wpływ środków na edukację dzieci 

z Ukrainy.  

Komisja przyjęła projekt jednogłośnie.  

Pkt 2. Sprawy bieżące. 

Sprawa preferencyjnej sprzedaży węgla jest ciągle w toku ustaleń. Nic konkretnego 

nie jest przekazane. Na dziś wpłynęło około 100 zgłoszeń od mieszkańców zainteresowanych 

ewentualnym zakupem tego węgla.  

Wójt poinformował, że zostało przyznane dofinansowanie w wysokości ponad 

4.000.000,00 zł na budowę sieci kanalizacyjnej Potok – Przewóz (ul. Parkowa i ul. 

Pocztowa).  

 



Przewodniczący zakończył posiedzenie o godzinie 9.39. 

  

Przewodniczący Komisji 

Krzysztof Serwatka 

 

  

Protokołowała Magdalena Mikitiuk 


